
Perutaan koulusäästöt!   
 

Alavieskan sivistyslautakunta on kokouksessaan 16.3. päättänyt yhtenäiskoulun 
lukuvuoden 2021-2022 opetustuntimääristä. Päätöksen esittelytekstissä viitataan 
valtuustossa 14.12.2020 tehtyyn toimenpidealoitteeseen.   
Tämä päätös lienee suurin Alavieskassa tehty yksittäinen säästöleikkaus koulutuksesta, 
yhtenäiskouluaikaan.   
Valtuutettuna olisin odottanut näin mittavien säästötoimien täytäntöönpanosta laajempaa 
keskustelua ja oletin, että toimenpidealoite käsitellään vielä valtuustotasolla. Kyseessä 
kuitenkin merkittävä muutos laadittuun talous- ja toimintasuunnitelmaan.    
 

Säästöjen ajankohta herättää ihmetystä, aiheesta. Elämme poikkeusoloissa edelleen ja 
tiedämme, että korona-aika näkyy lasten ja nuorten oppimistuloksissa. Moni oppilas on 
tarvinnut ja tarvitsee jatkossakin lisätukea oppimiseensa. Nyt tehdyt säästötoimenpiteet 
suurentavat ryhmäkokoja ja näin myös vähentävät oppilaiden henkilökohtaisen ohjauksen 
määrää. 
 

2021 -toimintasuunnitelmaan on kirjattu, että selvitetään mahdollisuuksia 
oppiainepainotteisen opetuksen aloittamiseen. Asia on hyvä ja kannatettava, mutta 
tämäkään tuskin onnistuu ilman lisäpanostamista.  
Vuoden 2020 tilinpäätös näyttää erittäin hyvältä ja mielestäni senkin perusteella on väärin, 
että juuri nyt leikataan koulutuksesta.   
 
Lapset ja nuoret ovat tulevaisuutemme, Yhtenäiskouluumme tulee satsata, ei leikata. 
Leikkausten sijaan panostetaan opetukseen ja annetaan yhtenäiskouluumme lisää 
resursseja, millä kehitetään vaikka suunniteltua oppiainepainotteisuutta, pieniä 
ryhmäkokoja ja erityistä tukea. Tämä suunnittelu tulee tehdä koulun henkilökunnan kanssa 
tiiviissä yhteistyössä.   
 

Koulutusleikkaukset on peruttava. 
 
 
Valtuutettu Jani Isokääntä, Vihreät 


